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Op het groendak op de derde 
verdieping van het Hasseltse 
stadskantoor ’t Scheep broedt een 
eend. “De eend bouwde een nest in 
het struikgewas op het groendak”, 
glundert schepen Derya Erdogan 
(RoodGroen+). “Wat een prachtig 
bewijs van de voordelen van een 

daktuin voor de biodiversiteit, zelfs 
in de binnenstad. Er werd een 
‘perimeter’ gecreëerd rondom de 
broedende eend zodat ze in alle rust 
kan broeden. Wanneer het nest 
uitkomt, zullen we mama eend en 
haar kuiken(s) overbrengen naar de 
vijver in het stadspark.” (dj)

Hasselt
Er broedt 
een eend 
op ’t ScheepR

Sinds tien dagen 
verzamelt een 
Tongers burger-
initiatief handte-
keningen om een 
volksraadpleging 
af te dwingen 
over de fusie tussen 
Tongeren en Borg-
loon. “Wij vinden 
het belangrijk dat 
de mensen hierover 
gehoord worden.”  

E
én van de initiatiefnemers om via een 
petitie een referendum mogelijk te ma-
ken over de nakende fusie tussen Tonge-
ren en Borgloon is Tijs Posen. Ook op 
deze doorregende donderdag, markt-
dag in Tongeren, is hij met enkele andere 

collega-handtekeningenjagers  aan de slag tijdens 
de wekelijkse markt. “We zijn amper tien dagen 
bezig met ons hecht kernteam van een tiental Ton-
genaren. Op dit moment hebben we al ruim 1.000 
handtekeningen verzameld en zijn we goed onder-
weg richting 1.500.” 
“De meeste mensen tekenen, hoor. Ik schat zo’n 
80 procent”, knikt Jos Collaer, petitieklembord in 
de hand. “De meeste mensen die tekenen, zijn te-
gen een fusie”, vult Tijs Posen aan. “Al zijn er ook 
mensen die het nog niet weten. Of die vóór de fusie 
met Borgloon zijn maar die principieel vinden dat 
de mensen hierover hun zeg moeten krijgen.”

Voor 13 oktober
Ruim 1.000 handtekeningen is niet voldoende om 
een volksraadpleging in Tongeren af te dwingen. 
Vlaanderen bepaalt dat voor gemeenten met meer 
dan 30.000 inwoners minstens 10 procent van de 
bevolking zo’n referendum moet steunen eer het 
er kan komen. Voor Tongeren zijn dat 3.200 hand-
tekeningen. “We hebben er goede hoop op dat het 
zal lukken”, zegt Tijs Posen. 

Nochtans is het al ruim anderhalf jaar, van 3 au-
gustus 2021 om precies te zijn, bekend dat Bor-
gloon en Tongeren willen fuseren. De principiële 
goedkeuringen in de gemeenteraden volgden al 
snel. Ambtelijke voorbereidingen zijn intussen 
grotendeels afgerond. Is het niet wat laat om nu 
nog een referendum te forceren? 
Tijs Posen: “Eerlijk, we liepen al lang rond met het 
idee, maar het is anders gelopen. Ik ben bijvoor-
beeld een zelfstandige fotograaf. Vaak is er weinig 
tijd, maar deze periode is het wel rustig en kan ik 
tijd maken. Wel waren we verrast dat burgemees-
ter Dewael deze week in Het Belang van Limburg 
heeft gezegd dat men klaar is en dat men de fusie 
met Borgloon definitief wil goedkeuren nog voor 
de zomer. Plots scheelt dat zes maanden. Hoe dan 
ook zegt het decreet dat een volksraadpleging mi-
nimum één jaar voor de verkiezingen georgani-
seerd moet worden. Dan moet er een referendum 
komen voor 13 oktober van dit jaar.”

Verschraling gevreesd
Wat zal de vraag zijn die men op het referendum 
zou willen voorleggen? Posen: “Op aanraden van 
Vlaanderen moet die vraag eenduidig zijn. De 
vraag zal zijn: Bent u voor een fusie van de stad 
Tongeren met de stad Borgloon? Ja of nee.”
“We hopen meer dan 3.200 handtekeningen te 
kunnen voorleggen. De stad moet die dan tech-
nisch evalueren. Ik maak me sterk dat het in orde 
zal zijn en het referendum er dus komt. Het is in-
derdaad wel zo dat het resultaat van de volksraad-
pleging niet bindend is, maar stel dat een duidelij-
ke meerderheid van de Tongenaren zich tegen een 
fusie zou uitspreken, is dat toch een belangrijk po-
litiek signaal”, aldus Posen. Zelf is hij geen voor-

stander: “Het bestuur komt steeds verder van de 
mensen te staan. Schaalvergroting leidt tot ver-
schraling. De cohesie van een samenleving ver-
mindert. Men schermt altijd met financiële voor-
delen, maar studies over de fusiegolf in Neder-
land begin jaren 2000 wijzen uit dat 
fusiegemeenten na de fusie net meer schulden heb-
ben dan ervoor.” Nu is er die petitie in Tongeren. 
Waarom ook niet in Borgloon? “Borgloon heeft 
minder dan 15.000 inwoners. In die gemeenten, 
zegt het decreet, moet je al meer dan 20 procent 
van de inwoners hebben die het referendum steu-
nen. Dat is moeilijker te realiseren op korte ter-
mijn.”         

Ook in Wellen
Wat vindt burgemeester Patrick Dewael van het 
initiatief? “Ik heb alle respect voor dit initiatief 
van burgers, maar ik vind een referendum in deze 
geen goed instrument.  Het is complexe materie 
die je niet met een eenvoudig ja of nee kan beant-
woorden. Denk aan de Brexit. Ik denk dat veel 
Britten nu anders denken over hun vertrek uit de 
EU. Ook vind ik het initiatief rijkelijk laat. Intus-
sen hebben tientallen keihard hieraan gewerkt en 
zijn er ook heel wat inspraakmomenten geweest.”
In Limburg loopt nog een initiatief voor een refe-
rendum. In Wellen kwam dat van de gemeente 
zelf: de gemeenteraad heeft de voorbereidende 
tekst van de bevoegde gemeenteraadscommissie 
goedgekeurd. “Maar de software om de data van 
kiesgerechtigden te verzamelen moet nog aange-
past worden”, laat burgemeester Els Robeyns we-
ten. “Pas daarna kunnen we een datum prikken.”
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“3.200 handtekeningen gezocht 
om referendum af te dwingen”

Tijs Posen legt de petitie voor aan een Tongerse, samen met enkele andere initiatiefnemers van de petitie. Ze zal tekenen. Foto Tom Palmaers
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